


 

Beszámoló 2021 

 

 
 2020.06.hóban számoltam be legutóbb az egészségügy helyzetéről. Jelen beszámoló 
tehát a múlt év második felétől napjainkig tart. Ezen időszakot egyetlen dolog uralja, 
és ez a koronavírus pandémia. 
A rendelő a tavalyi év óta szigorú rend szerint működik, a törvényi előírások 
betartásával. Már a belépéskor találkozhat mindenki új kolléganőnkkel, Bagi 
Ágotával, aki betegirányítóként igazán fontos feladatot lát el, nagymértékben 
megkönnyíti a munkánkat. 
 A háziorvosok kizárólag előre megbeszélt időpontban fogadnak betegeket, ennek 
megértése kezdetben nehézségeket okozott, de manapság már egyre kevesebb a 
konfliktus. A rendelés 80%-ban telefonon keresztül zajlik. 
 Ági ötlete alapján, egy nála kérhető papíron az is bejuttathatja a kérését (gyógyszer, 
beutaló,utiköltség) aki nem tud telefonálni, és másnap jöhet a dokumentumokért. 
Mondhatjuk, hogy az eltelt 9 hónap alatt jól bevált rendszert alakítottunk ki, ami 
lehetővé teszi, hogy csak a valóban betegeknek kell feljönni, a többiek 
tulajdonképpen védve vannak, kisebb az esély, hogy a betegektől elkapjanak 
bármilyen kórságot, míg várakoznak a folyosón. 
 Sajnos egy kolléganőnk nem vállalta a további munkát a rendelőben. Ő nagyon 
kedves és jó munkaerő volt, saját bevallása szerint lelkileg nagyon megviselte a 
betegek nyílt agressziója, amit nap mint nap meg kellett tapasztalnia, akár 
személyesen akár telefonon kersztül is. Igazán ez a fajta viselkedés még mindig 
jellemző a két önkormányzati körzetben, ahol nincs jelen az orvos a rendelés nagy 
részében. 
    Sajnos az I.sz körzetben dr. Otrosinka sem tudta tovább vállalni a munkát 
2021.03.második felétől. Április 1-től Ali doktor vállalta, hogy mindkét körzetben 
fog dolgozni. Az Önkormányzat, az ápolók és a betegek kifejezett kérésére külön 2-2 
órában. 
A tavalyi év szeptembertől év végéig home office-ból voltam kénytelen dolgozni, de 
január elejétől újra  dolgozom,a megszokott módon. 
 
A koronavírus járvány néhány adata a körzeteket illetően: 

- Mindkét szociális intézmény átesett a fertőzésen. 
- Az oltások jelentik a vírusból való kilábalást. 
- A rendelő dolgozói közül már 90% be van oltva. 
- A körzetemben eddig beoltott emberek száma :700 fő(290-280) 
- A körzet létszáma: 1600  fő(1200-1750) 
- Regisztrált oltásra várakozók száma:  100  fő(60-58) 

     A zárójelben lévő számok az I. és III. számú körzet adatai. 
     Az oltások egy részét a rendelőben, nagyobb részét a jászberényi kórház 
oltópontjain kapják meg az emberek. 
Eddig semmilyen súlyos szövödménye nem volt egyetlen oltásnak sem.  
Ezek a számok az  önkormányzati körzetekben némileg kisebb számokat takarnak, 



tekintettel arra, hogy az I. számú kisebb is, a másik ugyan hasonló lakosság számú 
,de összetételében eltérő. Az ide tartozók sokkal kevesebben kérték az oltást, nem 
meggyözhetőek az oltás fontosságáról. Igaz kevesebben is betegedtek meg a vírustól. 
Itt szeretnék köszönetet mondani Bertalan Lászlónak, aki a Polgárőrség vezetőjeként 
lehetővé tette, hogy a gépkocsijukkal a nehezen mozgó idős betegek bejussanak a 
rendelőbe, hogy megkaphassák az oltást, valamint Rácz Tamásnak, aki nemcsak a 
sofőrjük, de valódi őrzője volt utasainak! Hálás köszönet nekik érte! 
      Az idei év számunkra amiatt is fontos, hogy jelentős bérkiegészítést kaptunk a 
ledolgozott éveink után az államtól visszamenőleg 3 hónapra. Ilyen nagyságrendű 
fizetés kiegészítésre nem volt példa azóta amióta én dolgozom (26 éve), de előtte 
sem. 
     A munkánk elismerését és megbecsülését érzem ennek okán, főleg ezekben a 
nehéz időkben. 
     Az Önkormányzattal kiemelkedően jó a kapcsoltunk évek óta, ezt azért nem 
felejtem el megemlíteni, mert emlékszem jól, hogy ez nem mindig volt így. 
   Valójában ez a pandémia sok mindent megváltoztatott. Nem valószínű, hogy teljes 
mértékben visszaalakul minden a régi módra, de ez nem minden esetben rossz. 
   Jó, hogy kialakult az időpontkérés, a papírmunka kezelése nem okvetlenül veszi el 
az időt a valódi beteg-orvos találkozásoktól. 
   Felértékelődik a személyes találkozás, azután, hogy sokakkal nem is tudtunk 
találkozni az elmúlt 1 évben. 
   Kialakult sokakban a "felelősség másokért" érzés! Jobban figyelünk családunkra 
ismerőseinkre, szomszédainkra! 
   Remélem az orvostudomány segít, hogy legyőzzük a pandémiát, de ehhez minden 
egyes ember hozzájárulása, felelősségteljes magatartása is szükséges. 
   Kívánok mindenkinek kitartást, és jó egészséget! 
 
 
 
Dr. Bakos Beáta 
    











Fogorvosi Rendelő 

Jászladány, Petőfi S.u.1  

 

 

 

Jászladány Nagyközség Polgármesteri Hivatala részére 

Beszámoló a fogászati ellátásról 

 

 Jászladány lakosságának fogászati ellátásáról én, Dr.Szurmai Gabriella      

fogszakorvos és Baranyi Józsefné Piroska fogászati asszisztens gondoskodunk. 

NEAK-al és az önkormányzattal, területi ellátási kötelezettséggel kötött szerződés 

alapján ellátom Jászladány I.körzetet , valamint 2019 május óta megbízási 

szerződéssel Jászladány II.körzet helyettesítését is.  

 A fogorvos egyik fő célja a lakosság rendszeres szűrővizsgálata, a 

fogszuvasodás, fogínysorvadás és más egyéb fogbetegségek megelőzése és 

kezelése. A szűrővizsgálat, a sürgősségi ellátás és a fogmegtartó kezelések nagy 

része mindenki számára ingyenes beavatkozások.  A fogpótlások támogatását már 

régóta megkurtította a NEAK, így mindenkinek teljes árat kell fizetni, kivéve a 

nyugdíjasoknak. Nekik és a közgyógyellátottaknak nem kell orvosi munkadíjat 

fizetni, de fogtechnikai díjat igen. Mindezeket és a lakosság anyagi helyzetét 

figyelembe véve a fogpótlások száma rendkívül csekély. Reméljük az 

elkövetkezendőkben némileg javulni fog  ez a szám, hiszen mindenki számára 

ismeretes tény, hogy egy elhanyagolt fogazat később egyéb megbetegedéseket 

okozhat /pl.: emésztőrendszeri panaszok / és nem utolsó sorban az esztétikai 

megjelenést is nagymértékben rontja. 

2020-ban és 2021 eddigi időszakáig a Covid-19 vírus miatt teljesen megváltozott az 

életünk. Az előírások miatt, az emberek félelme miatt a betegek létszáma erősen 

megcsappant. A telefonos bejelentkezés rendben zajlik, de nagyon sokan nem 

jönnek el a megbeszélt időpontra és nem is jelzik, hogy nem tudnak jönni . Szép 

lassan visszaállhatunk a normál betegellátásra, addig is a halasztható kezeléseket 

későbbi időpontra tesszük át. Az iskolai fogászati szűréseket is halasztanunk kellett 

.   Az előírásoknak megfelelően próbálunk mindenben eljárni. A járvány alatt végig 



fogadtuk, fogadjuk a betegeket. Az előírásnak megfelelően beöltözünk 

védőfelszerelésbe, betartjuk a szellőztetési és fertőtlenítési szabályokat. 

Beszereztem egy ózogenerátort a rendelő levegőjének fertőtlenítésére. Az ÁNTSz-

től kaptunk szájmaszkokat, kesztyűt és plexi védőálarcot, bár ezeket a 

védőfelszereléseket eddig is használni kellett. A további szükséges dolgokat 

egyénileg, horribilis áron beszereztem és használjuk. Talán májustól 

visszazökkenhetünk a normális kerékvágásba, de már most érzékelhető, hogy jóval 

kevesebben keresik fel a fogászatot, mint eddig. Nagyon nagy segítség a 

munkánkban az, hogy van betegirányító a bejáratnál. Jó lenne „béke időben” is 

megtartani a hölgyet. 

A lakosság fogazati állapota sajnos vetekszik a katasztrofálissal. Nagy 

hányadban csak a végső esetben keresnek fel bennünket, amikor már csak 

foghúzást lehet elvégezni.      

 A rendelő felszereltsége jó, a műszerezettség megfelel az előírt minimum 

feltételeknek. A fogászati kezelőegység 2014-ben újonnan került beszerelésre az 

önkormányzat és az EU jóvoltából. 2020 nyarán elromlott a kompresszorunk. Pár 

hét leforgása alatt az önkormányzat vásárolt egy újat, amit ezúton is szeretnénk 

megköszönni . Polgármester asszony nagyon készségesen segített a problémát 

megoldani. 

Jó egészséget kívánunk mindenkinek, vigyázzanak magukra!   

  

 

 

 

                                                                           Dr. Szurmai Gabriella 

Jászladány,2021 április 8. 

 

         


